
Schriftelijke vragen van de fracties ChristenUnie, D66 en Partij van de Arbeid op grond
van artikel 34 van het Reglement van Orde nav noodsituatie in Ter Apel

Apeldoorn, 22 oktober 2021

Geacht college,

Door de nieuwe toestroom van Afghaanse vluchtelingen en trage doorstroom staat de
asielopvang in Nederland onder druk. Dit leidt tot een crisissituatie in Ter Apel die op dit moment
750 mensen opvangt, terwijl er maar plek is voor 275 mensen. Naast het tekort aan bedden,
zorgt dit voor een onveilige situatie. Er zitten veel mensen bij elkaar in kleine ruimtes wat de
risico's bij brand verhoogt en ook risico's voor de gezondheid met zich brengt. Koen Schuiling
van Veiligheidsregio Groningen in Nieuwsuur geeft aan dat de situatie in Ter Apel als een zeer
ernstige crisis beschouwd moet worden. En ook het ministerie van Justitie en Veiligheid, Het
Centraal Orgaan opvang Asielzoekers (COA) en de burgemeester van Ter Apel trokken de
afgelopen dagen via diverse media kanalen aan de bel. De burgemeester spreekt van een
noodsituatie en roept het ministerie en andere gemeenten op om Ter Apel te hulp te schieten
door nood- en crisisopvangplekken aan te bieden.

Naar aanleiding van deze ontwikkelingen hebben de fracties van D66, Partij van de Arbeid en
ChristenUnie de volgende vragen aan uw college:

1. In uw raadsbrief dd. 8 september j.l. geeft u aan niet weg te zullen kijken voor uw
verantwoordelijkheid wat betreft eventuele noodopvang, maar de AZC opvang aan de
Deventerstraat na ingebruikname niet te willen uitbreiden voordat er een positief
raadsbesluit is genomen. Onze fracties constateren dat de huidige situatie dringend
noodopvangmogelijkheden vereist. Is het college het met ons eens dat Nederland Ter
Apel niet kan ‘laten zitten’ zoals de burgemeester van Ter Apel stelt? Zo nee, waarom
niet. Zo ja, is het college dan ook bereid Ter Apel de helpende hand te bieden?

2. In het recente verleden heeft Apeldoorn bij eerdere vluchtelingencrisissen altijd
ruimhartig hulp geboden bij de opvang van vluchtelingen door nood- of crisisopvang aan
te bieden. Ziet het college ook nu concrete mogelijkheden om binnen onze
gemeentegrenzen de reikende hand te bieden? Zo niet, bent u bereid hier alsnog
onderzoek naar te doen?

https://apeldoorn.parlaeus.nl/user/councildocument/action=showdoc/gd=25366/Raadsbrief_extra_opvang__huisvesting.pdf


3. Vanzelfsprekend hebben onze fracties ook nagedacht over mogelijk geschikte locaties.
Onzes inziens zou bijvoorbeeld de militaire kazerne in Nieuw Milligen een optie kunnen
zijn. De huidige kazerne wordt pas in 2024 verbouwd voor de nieuwe marinierskazerne
en wordt op dit moment gebruikt door de Landmacht en Marechaussee. Hoe kijkt het
college hiernaar? Is het college bereid deze mogelijkheid serieus te onderzoeken in
samenspraak met Defensie, COA en het ministerie van Justitie en Veiligheid? En daar
ook actief ondersteuning aan te verlenen mocht dit serieuze kans van slagen hebben?

Omwille van de tijd en de urgentie zijn onze fracties van mening dat deze vragen niet kunnen
wachten tot de eerstvolgende gelegenheid om deze mondeling te stellen, of om hierover een
motie in te dienen. De eerstvolgende raadsvergadering staat immers pas 11 november gepland.
Wij hopen dat u deze urgentie onderschrijft en deze vragen zo snel mogelijk wilt beantwoorden
of onze fracties op een andere wijze (zoals d.m.v. een raadsbrief) van een voorlopige reactie
kunt voorzien.

BIj voorbaat dank.
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